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22. august 2007 
 
 
I henhold til § 36, stk. 1 i Landstingets Forretningsorden fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Landsstyret: 
 
Spørgsmål til Landsstyret:  
 
Hvor langt er Landstyret nået med forhandlinger med fiskerierhvervet om medfinansiering 
til fiskerifinansieringspuljen? 
 
Hvornår vil Landstyret fremkomme med et lovforslag om egenbetaling fra fiskerierhvervet? 
(Landstingsmedlem Ane Hansen, Inuit Ataqatigiit) 
 
 
Begrundelse: 
Udgangspunktet for spørgsmålet er, at Landstyret under almindelige bemærkninger til lovforslaget 
til Landstingslov om fiskerifinansieringspulje (EM 2006/43) skriver følgende: 
 
”Det har i de indledende drøftelser mellem Direktoratet for Fiskeri, Fangst og Landbrug og 
KNAPK og daværende APK om fiskerifinansieringspuljen været diskuteret, at fiskerierhvervet i 
lighed med det offentlige, skal tilføre midler til ordningen. Således indvilgede KNAPK i at betale 
0,5% af førstehåndsværdien af indhandlingen. Men der har ikke kunnet skabes enighed om ram-
merne herfor, hvorfor kapitel 1 i forslaget giver mulighed for, at regler herfor vil kunne fastsættes 
senere.  
Det er en mulighed, at der senere hen ved lov fastsættes et bidrag fra erhvervet til Fiskerifinansie-
ringspuljen. Dette bidrag vil kunne tage sit udgangspunkt i førstehåndsværdien af indhandlingen 
eller basere sig på en mere overordnet betragtning omkring den ressourcerente samfundet ønsker 
af fiskeriet.  
En eventuel egenbetaling fra fiskerierhvervet fastsættes ved særskilt lov, jf. grundlovens § 43.” 
 
Landstinget har afsat 20,6 mio. kr. i 2006 og yderligere 21,1 mio. kr. i 2007 til fiskerifinansierings-
puljen. 
 
Inuit Ataqatigiit vil gerne have en status på arbejdet for at inddrage fiskerierhvervet til fiskerier-
hvervets fortsatte udvikling. 
 

 1


